
Stationsomgeving

Interview wethouder Jan Willem Slijper 

Heel veel belangen en wensen komen in dit gebied samen. Het is 
onze taak om daar een Best(s)e stationsomgeving van te maken 
door de juiste keuzes te maken

 – Hoe omschrijf je de huidige stationsomgeving in 
Best? 
 
Allereerst ben ik als wethouder heel blij dat wij eindelijk onze 
stationsomgeving gaan aanpakken. We spraken 10 jaar geleden 
al over het centrumplan. Dat is erg mooi geworden, nu de 
stationsomgeving nog. 

Het station is ondergronds dat biedt veel mogelijkheden. Het 
stationsgebouw vind ik prima maar heeft totaal geen aansluiting 
bij andere faciliteiten, zoals de fietsenstalling. Tot slot zie ik op dit 
moment nog te veel asfalt en te weinig groen. 

Ik heb in de afgelopen tijd veel stationsgebieden bezocht en zie 
dat, in heel Nederland, het ontwikkelen van stationsgebieden een 
opgave is. Gebieden rondom een station zijn vaak niet levendig 
en sluiten niet of nauwelijks aan op de stad of het dorp. Juist dat 
willen wij in Best veranderen. 

Er is nog veel werk aan de winkel maar ik zie vooral veel kansen 
voor onze stationsomgeving. 

Ik vind participatie erg belangrijk. Participatie moet wel op een 
zorgvuldige manier plaatsvinden. Bij de stationsomgeving vind 
ik dat het proces goed verloopt. Het proces wordt stap voor stap 
aangepakt en alle stappen worden nauwkeurig vastgelegd in het 
participatielogboek. Het participatiebureau MaakdeStad speelt een 
belangrijke rol in dit proces. Wij zijn een middelgrote gemeente en 
kunnen een groot project, zoals de stationsomgeving, niet tot een 
goed einde brengen zonder deze expertise.  

Participatie staat bijna altijd onder (tijds)druk. Er spelen veel 
belangen van bijvoorbeeld omwonenden, ondernemers, 
grondeigenaren en vervoerspartijen. Het afwegen van alle 
belangen wordt een grote uitdaging in dit gebied. Daarnaast 

 – Wat vind je van het participatieproces tot nu toe?

moet de gemeente ook verplichte procedures doorlopen en 
rekeninghouden met deadlines. Je doet het helaas nooit goed 
genoeg voor iedereen, maar wij doen ons best! . 

Ik vind het waardevol en belangrijk dat alle opbrengsten 
gebundeld worden in een logboek. Dit zorgt voor een 
transparante werkwijze. Door te onderbouwen waarom inbreng 
wel of niet wordt meegenomen in de plannen leggen wij onze 
keuzes uit en leggen we verantwoording af aan alle inwoners en 
belanghebbenden.

Als bestuurder wil ik graag een station dat past bij de gemeente 
van de toekomst. Een mooi woon-, werk-, en verblijfsgebied waar 
iedereen, van jong tot oud, zich wil vermaken of wonen. Met 
veel groen en ondernemingen. Een goede verbinding tussen 
het centrum en de wijk Naastenbest vind ik belangrijk. We gaan 
het gebied aantrekkelijk maken voor voetgangers en fietsers. 
Daarnaast willen wij de infrastructuur voor bussen verbeteren. 
Zodat het minder voor de hand ligt, en ook minder noodzakelijk is, 
om de auto naar het station te nemen.

Ik ben trots als het hele gebied uiteindelijk wordt aangepakt. Ik 
hoop dat wij hier over een paar jaar veel reuring zien zodat onze 
stationsomgeving bijdraagt aan een bruisend Best!  

In 2010 kwam ik als raadslid in de gemeenteraad en speelde dit 
project al. In mijn beginperiode als wethouder was mijn speerpunt; 
duurzaamheid. Het stationsproject kwam op mijn pad. Ik heb het 
met beide handen aangegrepen. In mijn periode als wethouder 
hoop ik een mooi ontwerp voor de stationsomgeving neer te 
leggen waarin alle kaders en afspraken met partijen duidelijk zijn 
vastgelegd. Ik droom wel eens dat ik de eerste schop in de grond 
zet, maar dat is misschien net wat te ambitieus.  

Ik geef het stokje graag door aan Ferdinand Gremmen, 
directeur SDK Vastgoed. Ik ben benieuwd naar zijn visie op de 
stationsomgeving in Best. 

De vele belangen van de verschillende partijen in de 
stationsomgeving zijn een groot aandachtspunt. Het gebied 
is in oppervlakte misschien niet zo groot, maar er komen wel 
heel veel, vaak tegenstrijdige, belangen samen. Dat vraagt om 
heel veel aandacht van de gemeente. Gelukkig doen we het 
niet alleen en werken wij samen met het participatiebureau 
MaakdeStad, het stedenbouwkundigbureau De Zwarte Hond en 
projectontwikkelaar SDK Vastgoed. Dat neemt niet weg, dat wij 
niet alles in eigen hand hebben.  

Er zijn meerdere grondeigenaren, zoals NS en ProRail die een 
belangrijke speler zijn in onze stationsomgeving. Deze partijen 
bekijken de stationsomgeving in Best vanuit een andere 
invalshoek. Zij hebben een minder grote urgentie om deze 
omgeving te verfraaien en hebben één belangrijke doelgroep 
namelijk: reizigers. De gemeente heeft veel meer belangrijke 
doelgroepen, zoals onze inwoners, omwonenden, ondernemers, 
organisaties en verenigingen. Maar ook inwoners van Oirschot, Son 
en Breugel en zelfs Eindhoven Noord, want die maken ook gebruik 
van ons station. We hebben regelmatig overleg met NS en ProRail, 
ook op directieniveau. Op dit moment gaan deze gesprekken 
vooral over onze belangen en bespreken we de ontwikkelingen in 
de stationsomgeving. 

 – Wat is je eerste reactie als je het 
participatielogboek leest?

 – Zijn er risico’s of aandachtspunten en hoe ga je 
daarmee om?

Als bestuurder vind ik het mijn taak om alles goed en begrijpelijk 
aan de gemeenteraad en de inwoners over te brengen en daarover 
met ze in gesprek te gaan. Ik monitor alle belangen en probeer 
deze bij elkaar te brengen. Met als stip op de horizon: een mooie, 
levendige en vooral toekomstbestendige stationsomgeving voor 
onze inwoners, verenigingen, organisaties en ondernemers. 

 – Hoe zie jij de stationsomgeving van Best in de 
toekomst?

 – Wat wil je graag nog kwijt?

 – Aan wie geef je het stokje door?


